
Forsat: Nykredits landbrugskunder ser besparelse på én milliard 

Tværtimod har man med helt forkerte argumenter underkendt modellens lovlighed ud fra en antagelse af, 

at låntager i Nykredit ikke kan bruge midler fra dele af Nykredit-koncernen til at finansiere køb af aktier i 

Nykredit. Økonomisk Ugebrev har på det grundlag stillet bestyrelsesformand Nina Smith fra Forenet Kredit 

nogle spørgsmål nu, hvor Finanstilsynet har blåstemplet modellen.  

 Betyder oplysningerne fra Finanstilsynet, at Forenet Kredit nu vil behandle Raaballes model 

som et muligt alternativ til en traditionel børsnotering? ”Vi ser stadig ikke modellen som gangbar i 

virkelighedens verden for Nykredit, og den giver ikke nødvendige fleksible adgang til kapital. Det er 

indlysende for mig, at en systemisk virksomhed har behov for et mere robust grundlag at stå på, end at 

sælge sine egne aktier til kunderne,” siger Nina Smith. 

 Vil bestyrelsen i Forenet Kredit sætte Raaballes model på dagsordenen til det kommende 

møde i repræsentantskabet? ”Foreningens bestyrelse lægger vægt på at præsentere forslag for 

repræsentantskabet, som også er gangbare i virkelighedens verden,” siger Nina Smith 

Hvad er din kommentar til, at I har fået fejlagtige oplysninger fra Nykredit A/S om lovligheden i modellen? 

”Som nævnt hviler dit tredje spørgsmål på et faktuelt forkert grundlag, og derfor ser vi ikke grund til at 

besvare det.”  

 


